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BIG Kuldliiga sarnase võist
luse jaoks oli vajadus juba 
ammu. Ent aeg sai küpseks 
alles 2006. aastal. Enne seda 
oli Mati Lilliallik koos mõtte
kaaslastega katsetanud aas
ta varem Eesti kergejõusti
ku GPga, kuid massiivset 
„müügiedu“ kohtamata.

Ent „jalgratas“ oli leiuta
tud juba Euroopas, nüüd jäi 
meie meestel üle ideed üles 
korjata ja Eesti tingimus
tele kohandada. Ajal, mil 
alaliit maadles majandus
raskustega, leiti ideed toe
tama laenuturul kiiret kasvu 
demonstreerinud BIG. Uus 
supersari oli sündinud.

Võluvitsa pole olemas

Võistluste peakorraldaja ja 
EKJLi juhatuse liige Mati 
Lilliallik ei karda välja öelda, 
et kergejõustikuvõistluste 
korraldamise üldine tase 
jätab meil endiselt soovida. 
„Eeskätt rahalised võimalu
sed seavad väga konkreet
sed raamid, teisalt on jäänud 
alles vähe fanaatikuid, kes 
viitsiksid asjaga tegeleda,“ 
tõdeb Lilliallik. „Sageli kor
raldatakse võistlusi rutiinist, 
justkui linnukese pärast.“

Vaatamata sellele, on Lilli
allik tuleviku suhtes rohkem 
kui positiivne. Ta prognoo
sib, et võistluste korraldami
ne muutub aina professio
naalsemaks ning perspektiiv 
tundub paljutõotav.

Järgneb 4. lk

Mees kuldse 
liigaga

sise EMil andis 6. koha alla 
6000punktine tulemus.

Taavi Peetre (23) püüdis 
EMi normi kolmel sisevõist
lusel, enne kui Kuressaare 
Galal lõpuks 19 meetrit täis 
tuli. 19.34 pole siiski ei 
tema enda ega treener Ants 
Kiisa arvates tulemus, mis 
tegelikku potentsiaali väl
jendaks.

Jaanus Uudmäe (26) te
gemistest Suure Lombi taga 
teame vähe, kuid tänavune 
parim tulemus, veebruari al
guses Fayetteville’is hüpatud 
16.54 näitab, et Birminghamis 
on vaatamata tiitlivõistluste 
debütandi staatusele olemas 
kõik eeldused isikliku rekordi 
püstitamiseks. Treenerist isa 
saavutusteni on siiski veel 
pikk tee. Kui kolmikhüppes 
finaali ei jõua, on Plaan B-na 
varus kaugushüpe, kus täna
vune mark on 7.76.

Viktoria Leks (19) üllatas 
kõiki positiivselt Eesti meist
rivõistlustel püstitatud isikli

Pärast viimaseid loobumisi 
sõitis Eesti koondises Euroo
pa sisemeistrivõistlustele 
kümme sportlast.

23. veebruaril Võrus toi
munud juhatuse koosolekul 
otsustati arvata koondisesse 
kõik normatiivi täitnud või 
kutse saanud ning sportla
sed, kellel jäi normitäitmi
sest puudu vähem kui 30 
IAAFi punktitabeli punkti.

Loodetakse kaht kohta 
esikümnes

EMist otsustasid haiguste 
ja vigastuste tõttu loobuda 
Kristjan Rahnu, Ksenija Balta, 
Mirjam Liimask ja Kaire Lei
bak. Pärast Rahnu loobumist 
ei jäänud alles ka reaalseid 
medalipretendente, ent esile 
tuleb tõsta hoopis koondise 
noorust – keskmine vanus 23 
aastat – ja perspektiivikust.

Kaie Kand (22), üks pea
pretendente  koondise pari
ma tulemuse saavutamisele, 
püstitas tänavu viievõistlu
ses Eesti meistrivõistlustel 
4345 punktiga uue riigi 
rekordi. Treener Remigija 
Nazaroviene juhendamisel 
on toimunud selge edasi
minek. EMil oleks isiklikust 
rekordist madalam tulemus 
pettumus, sest rekordit te
hes jäi Kaie enda sõnul mit
mel alal varu.

Madis Kallase (25) pea
mine eesmärk on ületa
da seitsmevõistluses Reval 
Hotels Cupil kogutud 5765 
punkti. Tookord tunnistas 
saarlane, et igal alal jäi 30
40 punkti sisse. Reval Cupi 
tulemuse ületamine tähen
daks eelmisest aastast pärit 
isikliku rekordi (5806) kanti 
tulemust ning madalamate 
eesmärkidega Kallas vaevalt 
starti lähebki. Kallas: „Kui 
EMil parandan isiklikku 
rekordit, siis pole võistlus 
aia taha läinud.“ Eelmisel 

ku rekordiga. Selle tulemuse 
kordamine EMil võib tagada 
isegi koha lõppvõistlusel, 
ehkki neiu ise arvab, et tuge
vamate sekka mahtumiseks 
peab valmis olema 1.95 
ületamiseks.

Marek Niit (19) on kii
resti kujunenud meedia ja 
publiku lemmikuks mitte 
ainult kiirete jalgade, vaid 
ka laheda suuvärgi poolest. 
Õige, Marek, sport peabki 
lahe olema! Tänavustel riigi 
meistrivõistlustel joostud 
isiklik rekord 6,73 tõestab 
jätkuvat arengut. „Lähen 
korralikku jooksu tegema,“ 
ütleb Niit enesekindlalt.

Maris Mägi (19) isiklik 
rekord 53,59, joostud veeb
ruaris Stockholmis, tähistab 
ühtlasi Eesti rekordit. Isik
lik rekord või selle lähe
dane tulemus EMil oleks 
täiskasvanute tiitlivõistluse 
debütandile kahtlemata õn
nestumine.

Järgneb 3. lk

Tee Birminghami avanes 
kümnele Eesti kergejõustiklasele

19aastased Maris Mägi ja Marek Niit on näidanud tänavusel sisehooajal 
kiireid jookse.
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Tähtsamad võistlused ja sündmused
1.03. TV 10 Olümpiastarti Tallinna II etapp Tallinna Sh

1.03. Teivashüppevõistlus Laiuse Toigas + TV 10 Olümpiastarti teivas Laiuse PK

2.03. Lääne-Virumaa D-klassi MV Rakvere

2.03. Valgamaa ja Valka rajooni matš Valga Sh

2-04.03. Euroopa sisemeistrivõistlused Birmingham

3.03. Pärnumaa noorte lahtised võistlused (C, D, E) Pärnu Kjh

3.03. TV 10 Olümpiastarti Valgamaa ja jõgevamaa II etapp Valga Sh

3-04.03. Venemaa-Balti juunioride matš Kaunas

3-04.03. 12. Leksi seitsmevõistlus Tallinn, Lasnamäe Kjh

7.03. Eesti üliõpilaste MV Tallinna Sh

7.03. TV 10 Olümpiastarti Lääne-Virumaa II etapp Rakvere

7.03. TV 10 Olümpiastarti Viljandimaa II etapp Viljandi Viilhall

7.03. TV 10 Olümpiastarti Võrumaa II etapp Võru sh

7.03. TV 10 Olümpiastarti Raplamaa II etapp Kohila

8.03. järvamaa gümnaasiumide ja keskkoolide EV Särevere

9.03. järvamaa põhikoolide KV Väätsa

10.03. Pärnumaa mitmevõistluse MV (j, A, B) Pärnu Kjh

10.03. Eesti talvised veteranide MV Võru Sh

11.03. TV 10 Olümpiastarti II etapp Tallinn, Lasnamäe Kjh

13.03. Kõrgushüppevõistlus Laiuse vedru + TV 10 Olümpiastarti kõrgus Laiuse PK

15.03. harjumaa koolidevahelised võistlused Tallinna Sh

17.03. Võru Spordikooli rahvusvahelised auhinnavõistlused Võru Sh

17-18.03. Euroopa talvised heidete karikavõistlused jalta

18.03. Pärnumaa noorte lahtised võistlused (s 1992-94)

20.03. Noorte teivashüppevõistlus, tehniliste alade GP Viljandi Viilhall

22-25.03. Euroopa veteranide talvised MV helsingi

24.03. Murdmaajooksu maailmameistrivõistlused Mombasa

24.03. Eesti Kurtide Spordiliidu mitmevõistluse MV Tallinn, Lasnamäe Kjh

24.03. jõhvi Cup Ahtme Sh

24.03. Pööripäevajooks kevadesse (M 5000 m, N 2500 m) Kuressaare

25.03. jõgevamaa noorte talvised MV vasaraheites Laiuse

28.03. Raplamaa koolinoorte MV Kohila

31.03. Eesti talvised pikkade heidete MV ?

31.03. järelkasvu kevadvõistlus (25 m, kõrgus, kuul) haapsalu spordihoone

2.04. Paide ÜG seeriavõistluse III etapp Paide

7.04. Viljandimaa maanteejooksu MV Karksi-Nuia

7.04. Nõmme MV maanteejooksus (5 km) Nõmme Spordikeskus

7.04. Maanteejooks 10 km haapsalu

7.04. Käimisvõistlused TV 10 Olümpiastarti toetusel, Läänemaa KjK
käimisvõistlused haapsalu

10.04. Parksepa KK kõrgushüppevõistlused Võru sh

14.04. Eesti käimise KV haapsalu

14.04. Leksijooks Tallinn / Nõmme

15.04. Eesti ekideni MV Tallinn

17.04. Viljandimaa murdmaajooksu MV Päri

17.04. Pärnumaa murdmaajooksu MV jõulumäe

17.04. Valgamaa koolinoorte murdmaajooksu MV Tõrva

18.04. Vallimäe KV Rakvere

18.04. Nõmme kevadjooks Nõmme mets

18.04. Tartu koolinoorte murdmaajooksu KV Tartu, Tamme 
staadion

19.04. Viljandi järvejooksude I etapp Viljandi

21.04. Eesti murdmaajooksu MV

21.04. Odaviskevõistlus Viljandi Paalalinna 
Gümnaasium

21.04. Kohtla-järve GP Ahtme sh

22.04. 67. Rabajooks Tallinn / Pääsküla

23.04. V Valga keskstaadioni avavõistlused, I etapp Valga

24.04. Odaviskevõistlus Viljandi Paalalinna 
Gümnaasium

24.04. harjumaa koolide võistlused murdmaateatejooksus Kolgaküla

24.04. KjK avavõistlus heidetes Kärdla

24.04. Raplamaa koolinoorte murdmaajooksu MV Kehtna

25.04. Võrumaa noorte murdmaajooksu mv (C, B, A, j) Kubija

25.04. järvamaa noorte murdmaajooksu MV Paide Vallimägi

25.04.-05.05. Karksi-Nuia Gümnaasiumi ja Spordikooli MV Karksi-Nuia

26.04. Valgamaa mv murdmaajooksus Valga

27.04. Lääne-Virumaa C- ja B-klassi murdmaajooksu MV Rakke

28.04. Balti maavõistlus käimises Murjane

30.04. V Valga keskstaadioni avavõistlused, II etapp Valga
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Eesti kergejõustiku jaoks 
väga edukas 2006. aasta on 
ajalugu. Sündmusterohket 
aastat jäävad meenutama 
neli kulda juunioride MMilt, 
kaks medalit täiskasvanute 
EMilt ning hulgaliselt suure
päraseid rekordeid. Ka käes
olev aasta on alanud igati 
positiivselt. Mitmed Eesti ja 
isiklikud rekordid võimal
dasid kõigi aegade suurima 
koondise lähetamise Euroo
pa sisemeistrivõistlustele.

Eesti kergejõustiklaste 
suurepärased tulemused on 
loonud väga hea lähteplat
vormi alaliidu sekretariaadile 
ja juhatusele käesoleva aasta 
eelarve koostamiseks ja voli
kogule esitamiseks. Kõigi 
eelduste kohaselt kujuneb 
EKJLi 2007. aasta eelarve 
mahuks rekordiline 27 mil
jonit krooni. Suurenenud on 
kõigi rahastajate panus. Eesti 
riik läbi kultuuriministeeriu
mi ja Eesti Olümpiakomitee 
ning rahvusvahelised ka
tusorganisatsioonid IAAF ja 
EAA panustavad sel aastal 
kergejõustiku arengusse 
varasemast oluliselt rohkem. 
Väärtustatud on nii noortes
porti, tippsporti kui ka Eestis 
läbi viidavaid rahvusvahelisi 
võistlusi.

Rõõmustav on ka EKJL 
sponsorite suurenenud tähe
lepanu. Alates 2007. aastast 
on kergejõustikuliidul neli 
peasponsorit. Lisaks on ala
liidul kindlad meedia ja pro
jektipartnerid. Peasponsori, 
ASi Jalajälg esindatava Nike 
spordivarustuses hakkavad 
tiitlivõistlustel võistlema Eesti 
koondised.

Senistest peasponsoritest 
jätkavad Elion Ettevõtted AS 
ja Saku Õlletehase AS. Mõle
mad edukad Eesti ettevõtted 
toetavad traditsioonidega 
ja edukaid alarühmi – Elion 
on mitmevõistlejate peas
ponsor, Saku jätkab heitjate 
alarühma peasponsorina. 
Ülejäänud kolm alarühma 
– kiirjooksjad, hüppajad ja 

kestvusalade sportlased – 
olid seni kergejõustikuliidu 
poolse peasponsorita. Seda 
enam teeb rõõmu Q Vara lii
tumine EKJLi peasponsorite 
väärika seltskonnaga. Just 
Q Vara panustab ka kolme 
eelpool toodud alarühma 
arengusse.

Justkui omapoolse tänuna 
on 2007. aasta esimesel 
tiitlivõistlusel, Birminghamis 
toimuval sise EMil esinda
tud kõik alarühmad. Rõõmu 
valmistab just kolme seni 
vähem tähelepanu saanud 
alarühma suur osakaal koon
dises. Nelja sportlasega on 
esindatud nii hüppajad (Jaa
nus Uudmäe, Marko Alekse
jev, Viktoria Leks ja Ksenija 
Balta) kui ka kiirjooksjad 
(Maris Mägi, Mirjam Liimask, 
Marek Niit ja Rene Oruman). 
Tänu Egle Uljase headele 
tulemustele on esindatud 
ka kestvusalad. Mitmevõist
lejate lippu peavad kõrgel 
hoidma Madis Kallas ja Kaie 
Kand, heitealade au kaitseb 
Taavi Peetre.

Aasta alguse sportlikud 
tulemused, kergejõustiklas
te entusiasm ja Eesti Ker
gejõustikuliidu rekordiline 
eelarve annavad alust arvata 
ja loota, et ka kõigil teistel 
2007. aastal toimuvatel tiit
livõistlustel on kõik alarüh
mad esindatud vähemalt ühe 
sportlasega.

Täna on sportlased loonud 
oma tulemustega ametni
ke tööks head eeldused. 
Omalt poolt saame lubada, 
et sportlaste edukus innus
tab meidki uusi võimalusi 
otsima, et tippupürgijatele 
nende eesmärkide täitmi
seks veelgi paremaid eeldusi 
leida.

URMO 
RAIEND

Eesti Kerge-
jõustiku-
liidu pea-

sekretär

Arstid ja teadlased kinnitasid, 
et miilis alla nelja minuti piiri 
jooksmine on võimatu ning 
võib lõppeda surmaga. Niisiis, 
kui ma tõusin pärast finiši-
järgset kokkuvarisemist rajalt 
ja nägin, et olen jooksnud alla 
nelja minuti, järeldasin sellest, 
et olen surnud.

Sir Roger Bannister
pärast esimese inimesena alla nelja minuti jooksmist 

1 miili jooksus 6. mail 1954

Suurepärased tulemused 
tõid eelarve kasvu

TEGEVJuHi Visioon MÕTE

TaBloo

29. ...
... korda toimuvatel kerge
jõustiku Euroopa sisemeist
rivõistlustel on läbi aegade 
jagatud 2195 medalit ehk 
735 medalikomplekti. Ühek
sal korral on õnne naeratanud 
ka Eesti sportlastele.

Euroopa s isemängud 
kerge jõustikus peeti esma
kordselt 1966. aastal. Kaks 
aastat hiljem, 1968. aasta 
mängudel Prahas võitis NSV 
Liidu koondisesse kuulunud 
Tõnu Lepik kaugushüppes 
hõbemedali.

1970. aastal said män
gud ametliku staatuse ning 
nimetati ümber Euroopa 
sisemeistrivõistlusteks. Esi
mestel Euroopa sisemeist
rivõistlustel Viinis oli Tõnu 
Lepik juba kaugushüppe
võistluse peategelane ja 
võitis idasakslase Klaus Beeri 
ees kuldmedali.

Kokku on Eesti kergejõus
tiklased võitnud Euroopa 
sisemeistrivõistlustelt läbi 
aegade üheksa medalit. Jüri 
Tarmak saavutas kõrgus
hüppes 1971 Sofi as hõbeda 
ja 1972 Grenoble’is pronksi, 
Jaak Uudmäe kolmikhüppes 
1977 San Sebastianis hõbe
da, 1979 Viinis pronksi ja 
1980 Sindelfi ngenis hõbeda 
ning Erki Nool 1996 Stock
holmis kulla, 2000 Gentis 
pronksi ja 2002 Viinis samuti 
pronksi.

Noole medalid on ka Eesti 
Vabariigi ainsad autasud Eu

roopa sisemeistrivõistlustelt, 
millega Eesti paikneb kõigi 
aegade medalitabelis 34. 
kohal. Ülivõimsalt juhivad 
tänaseks juba kaardilt kadu
nud riigid ehk NSV Liit, Saksa 
DV ja Saksa FV.

Eestit edestavad ka tei
sed lähinaabrid. Soome on 
kogunud 30 medalit, kuigi 
alates üheksakümnendatest 
aastatest on võidetud nen
dest vaid neli. Lätilgi on me
daleid Eestist üle kahe korra 
enam, kusjuures seitsmest 
medalist kuus on võitnud 
meestõkkesprinterid.

Edukamad individuaalsoo
ritused jäävad seitsme ja 
kaheksakümnendatesse aas
tatesse. Ülekaalukas liider 
sellises tabelis on Tšehho
slovakkiat esindanud kuuli
tõukaja Helena Fibingerova, 
kes aastatel 19731985 
kogus enda kontole koguni 
kaheksa kulda, lisaks kolm 
hõbedat.

Viis või rohkem esikohta 
on kokku kaheksal sport
lasel.

Valeri Borzov, 
seitsmekordne sisemeister.

Staadion Veebruar-märts 2007 • 7

Võru KJK Lõunalõvi
Asutatud 1997
Aadress Kreutzwaldi 16, 65609 Võru
Telefon 525 7108
E-post heini.allikvee@mail.ee
Veeb http://www.hot.ee/lounalovi
juhataja heini Allikvee

kluBi

Tänavu juubelit tähistav Võru 
Kergejõustikuklubi  Lõunalõvi 
on juba kümme aastat edu
kalt Eesti kergejõustiku
klubide eliidis püsinud. Veeb
ruaris toimunud klubide 
karikavõistlustel saavutati 
koduseinte toetusel meeste 
konkurentsis teine ja naiste 
seas kuues koht.

Võrulased ise on kindlad, 
et tõsist konkurentsi suude
takse pakkuda edaspidigi, 
sest aasta tagasi valminud 
spordihoone on kasvatanud 
märgatavalt huvi kergejõus
tiku vastu.

Spordikooli väljund 
võistlustele

Kui viis kergejõustikutree
nerit: Heini Allikvee, Valeri 
Holodnjakov, Mart Õunpuu, 
Mare Lüüs ja Helju Rakaselg 
18. novembril 1997. a. uue 
klubi asutasid, oli see pigem 
sundkäik, sest uue korra 
järgi ei saanud spordikoo
lid enam meistrivõistlustel 
osaleda. Varem Võru Spor
dikool / Kalev nime kand
nud ühendus sai selgemad 
juriidilised piirjooned ja uue 
nimegi. „Sellega oli nii, et 
enne oli olemas logo – mil
legipärast meeldis kõigile 
lõviga logo. Siis hakkasime 
nime otsima ja „Lõunalõvi“ 
tundus sobivaim,“ meenutab 
klubi tänane president Heini 
Allikvee.

Ta on klassikaline ühis
kondlikel alustel töötav klubi
juht, kes peab igapäevaselt 
leidma aega ja tahtmist, et 
hoida korras klubi jooksev 
töö. Muidugi tehakse põhi
töö, nagu paljudes muudeski 
kohtades, ära spordikoolis. 
Klubi on vaid väljund võist

Võru kergejõustik kosub 
uue spordihalli toel

lustele. Ka kõik klubi tree
nerid on palgal spordikoolis. 
Allikvee arvab, et kunagised 
klubireformid said ette võe
tud kiirustades ning toob 
näiteks, et Valga ja Jõgeva 
pole tänini spordikoolide 
kaotamisest kosunud.

Allikvee sõnul näitab klubi 
ja spordikooli sisulist vahet 
kasvõi eelaarvete võrdlus. 
„Klubi eelarve on täna küm
me korda väiksem kui spordi
kooli oma,“ märgib Allikvee 
ning lisab, et klubil pole täna 
erinevalt spordikoolist suurt 
midagi arvel.

Klubi eelarvest moodustab 
Allikvee sõnutsi olulisima 
osa kultuuriministeeriumist 
noortespordi toetuseks eral
datav raha. „Seda on umbes 
3040 protsenti eelaarvest,“ 
rehkendab Allikvee. Ülejäänu 

on kohaliku omavalitsuse 
ja toetajate kanda. Viima
seid on Lõunalõvil kenake 
seltskond, mille tuumiku 
moodustavad Semuehitus, 
Mipla, Võru Autoaed, Enerel 
ja Vimberg Ehitus.

Uue staadioni ootuses

Võru kergejõustikule puhus 
uue elu sisse 2006. aasta 
alguses valminud spordi
hoone. Kui varem käis tree
ningutel pisut üle saja lapse, 
siis nüüd juba üle saja viie
kümne. „Huvi kergejõusti
ku vastu on selgelt suure
nenud,“ kinnitab Allikvee. 
„Treeningutel käib rohkem 
lapsi, võistlustel on tribüünid 
rahvast täis.“

Muidugi hoiavad pub
liku huvi üleval ka klubi 
tipud. Lõunalõvi on ainuke 

 kergejõustikuklubi Eestis, 
kes võib uhke olla selle üle, 
et nende rivistusse kuulub 
maailmameister – nimelt 
esindab Andrus Värnik Eesti 
võistlustel just Võru klubi. 
Lisaks kuuluvad tuntuma
test nimedest klubi hinge
kirja ka Lauri Leis, Andres 
Raja, Marek Vähi ja Taavi 
Liiv.

Allikvee usub, et uue tõuke 
peaks Võru kergejõustikuelu 
saama staadioni valmimi
sega spordihoone kõrvale. 
Uut täismõõtmetega kerge
jõustikustaadioni hakatakse 
projekteerima juba täna
vu, ehitustöödega peaks 
alustatama 2008. aastal. 
Täna maakonnas korralikku 
 tehiskattega staadioni pole
gi. „Kui staadion ka veel val
mis saaks, oleks elutöö küll 
tehtud,“ muheleb Allikvee.

Samas teeb teda mureli
kuks asjaolu, et uusi har
rastajaid pole lõputult võtta. 
„Vahepealsed lastevaesed 
aastakäigud hakkavad pea
gi ka spordile ja sealhul
gas kergejõustikule mõju 
avaldama,“ lausub Allikvee 
murenoodiga hääles, kuid 
lõpetab siiski optimistli
kult toonil. „Kõik eeldused 
on siiski olemas, et Võru 
 kergejõustikus uued tuuled 
puhuma hakkaksid.“

Võru KJK Lõunalõvi president Heini Allikvee õpilaste keskel.
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Tammert ja Hunt LAV-is
Kettaheitjad Aleksander Tam
mert ja Margus Hunt sõitsid 
6. veebruaril treeninglaagris
se LõunaAafrika Vabariiki. 
LAVis viibitakse veebruari 
algusest kuni märtsi kesk
paigani. Juba märtsi lõpus 
sõidavad kettamehed laag
risse USAsse, kust naasevad 
mai alguses. Kettavägilaste 
treeninglaagreid toetab AS 
Stora Enso Mets.

Sõlmiti sponsorlepingud

Eesti Kergejõustikuliit sõlmis 
7. veebruaril rea lepinguid. 
Radisson SAS hotellis toi
munud pidulikul üritusel 
allkirjastati koostöökok
kulepped Eesti Vabariigi 
Kultuuriministeeriumi ja 
Eesti Olümpiakomiteega, 
peasponsorlepingud sõlmiti 
Saku Õlletehase ASi, Elion 
Ettevõtted ASi, Q Vara OÜ 
ja Eestis Nike tootemärki 
esindava Jalajälg ASiga, 
partnerlepingud allkirjas
tati Eesti Televisiooni, Eesti 
Päevalehe ja Trio LSL Raa
diogrupiga.

2007. aasta eelarve maht 
üle 27 miljoni

7. veebruaril toimunud pres
siüritusel andis EKJLi pre
sident ülevaate alaliidu eel
arvest. 2007. aasta eelarve 
maht on kasvanud võrreldes 
eelmise aastaga ligi 8 miljo
nit krooni.

EKJLi 2007. aasta eelar
vest moodustavad suure osa 
riigieelarvelised vahendid, 
kokku ligi 9,5 miljoni krooni. 
EOK suunab EKJLi 4,7 mil
jonit krooni tippspordi toe
tuseks. EKJLi peasponsorid 
toetavad alaliitu igaüks poo
leteise miljoni krooniga.

Koondis nüüdsest Nikes

Eesti Kergejõustikuliit tut
vustas 26. veebruaril Sport
landi Tartu mnt kaupluses 
Euroopa sisemeistrivõistlus
tele sõitvat koondist.

Samuti esitlesid EMile pää
su taganud sportlased koon
dise uut võistlusvarustust 
alaliidu peasponsorilt Nikelt.

Algus 1. lk

Rene Oruman (23), kunagi
ne kaheksavõistluse noorte 
maailmameister, on lõpuks 
jõudnud ka täiskasvanute 
tiitlivõistlusele, seda küll 
juba tõkkesprindis. Isiklik
ku rekordit tähistav 7,86 
tänavustelt Eesti meistri
võistlustelt ei taga küll kohta 
Euroopa 30 parema hulgas, 
ent EMil võib samaväärne 
tulemus tagada eeljooksust 
edasipääsu.

Egle Uljas (22) on veel üks 
noor kergejõustiklane, kes 
püstitanud tänavu isikliku 
rekordi. BIG Kuldliiga vii
masel etapil Võrus joostud 
2.04,39 ei oma EMi takti
kajooksude kontekstis siis
ki erilist tähendust. Uljase 
kiiruslikud võimed annavad 
lootust mitte piirduda eel
jooksuga. Kõik edasine oleks 
juba puhas õnnestumine.

Marko Aleksejev (28) on 
üritanud tänavu tagajärjetult 
kõrgust 2.25. Hooaja parim 
2.23 Euroopa kõrgushüppe 
kõrge taseme juures just eri
lisi illusioone ei loo, ent paar 
sentimeetrit parem tulemus 
võiks tagada juba edasipääsu 
lõppvõistlusele. Teadmine, et 
isiklik rekord 2.28 pärineb 
erinevalt enamikust koon
disekaaslastest juba kahe 
hooaja tagant, võiks luua 
täiendava motivatsiooni.

Birmingham on kogenud 
korraldaja

EKJLi peatreeneri Aivo Nor
maku sõnul on sisetiitlivõist
luse roll igaühe jaoks erinev. 
„Selge, et talviseks hooajaks 
keegi tippvormi ei rihi, tööd 
tehakse ikkagi suvise hooaja 
nimel,“ ütleb Normak. „See
pärast võisteldakse talvel 
peamiselt treeningvormi 
pealt.“

Normaku sõnutsi eeldaks 
vormitipu saavutamine sise
hooajaks olulisis muudatusi 
treeningrütmis, mis võivad 
anda tagasilöögi suvehoo
ajaks. „Vormi ajamine tähen
daks sisuliselt kahenädalast 

harjutamist mitteharjumus
pärases rütmis, mis sisuliselt 
tähendaks aga kahenädalast 
treeningpausi,“ märgib Nor
mak.

Seetõttu ei ole talvised 
tiitlivõistlused enamiku ker
gejõustiklaste jaoks omaette 
eesmärk. „Kuulsin Venemaa 
teadlaste uuringust, kus 
võrreldi talvistel võistlustel 
esinenud sportlaste tule
musi. Selgus, et suvel olid 
edukamad need, kes talvel 
varjus oskasid püsida,“ teab 
Normak.

„EMi formaat on igal ju
hul meile sobiv. Kohalesõit 
on lühike, võistluste kestus 
samuti. Sportlastele on kõik 
oluline tagatud,“ mainib 
Normak.

Korraldajate suutlikkuses 
pole põhjust kahelda. Ehkki 
Euroopa sisemeistrivõistlu
sed toimuvad Birminghamis 
esmakordselt, peeti samas 
2003. aastal igati õnnes
tunud sisemaailmameist
rivõistlused. Birminghami 
keskuses asuv NIA on olnud 

teistegi suurvõistluste ja 
meelelahutusürituste toimu
mispaigaks.

NIA oli üldse esimene si
hipäraselt kergejõustiku 
tarbeks rajatud suur sise
areen Suurbritannias. Hallis 
on monteeritav kuuerajaline 
ja 200 m pikkune Mondo 
kattega jooksuring. Tänavu 
juba Birminghamis võistel
nud Marek Niit kinnitab, et 
sportlasi ootab Birmingha
mis kõva ja kiire jooksurada. 
Hüppajatele võib see samas 
tekitada probleeme. „Eestis 
sellist rajakatet ei kasutata 
ning õige rütmi leidmine 
nõuab harjumist,“ nendib 
Marko Aleksejev.

Pärast avamist 1991. aas
tal on NIAs püstitatud 12 
kergejõustiku maailmare
kordit ning korraldatud kõr
getasemelisi võistlusi, nagu 
Norwich Union Grand Prix 
iga aasta veebruaris. NIA 
mahutab 8000 pealtvaatajat 
ning EMi põnevamateks 
sündmusteks loodavad kor
raldajad kohale täismaja.

Tee Birminghami avanes 
kümnele Eesti kergejõustiklasele

¤kroonika
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�sponsorlus

Q Vara toetab 
julgeid unistajaid
Eesti ühe suurema elamu ja 
ärikinnisvara arenduse ning 
haldusega tegeleva ette
võtte Q Vara puhul ei teki 
hetkekski kahtlust, et selles 
firmas on püstitatud suured 
eesmärgid ning meeskond 
pühendunud sajaprotsendili
selt nende saavutamisele.

Eeskätt tänu sellele osatak
se ja tahetakse väärtustada ja 
imetleda neid, kes julgevad 
püstitada suuri eesmärke 
ning veelgi enam – ka neid 
ellu viia. „Meil on au selliseid 
julgeid ja tugevaid inimesi 
nende unistuste teostamisel 
toetada,“ sõnab Q Vara juha
tuse esimees Meelis Šokman 
lugupidavalt.

Haaret Baltikumis 
ja Bulgaarias

Q Vara on seadnud sihiks 
tõusta juhtivaks kinnisva
raarendajaks ka Baltikumis. 
„See on meie pikaajaline 
eesmärk,“ täpsustab Šok
man. „Seepärast on meile 
ka oluline pöörata kompro
missitut tähelepanu toodete 
ja klienditeeninduse kvali
teedile.“

2003. aastast tegutse
val Eesti kapitalil põhine
val ettevõttel on tänaseks 
käivitunud tegevuse peale 
Eesti ka Lätis ja Leedus, aga 
samuti Bulgaarias. Q Vara 
juhid nendivad, et kõigis 
nimetatud riikides on nen
de lähenemine veendunud 
poolehoidjaid leidnud. „Meie 
eesmärk on luua ilusaid, 
tervikliku arhitektuuriga ja 
hästi läbi mõeldud funkt
sionaalsusega elukeskkondi, 
kus on hea elada,“ selgitab 
Šokman. „Pöörame tavalisest 
rohkem tähelepanu muga
vusele nii ruumis, aga ka sel
lest väljaspool – parkimisele, 
haljastusele jne.“

Q Vara esimene suure
mahuline laiemat tuntust 
kogunud kinnisvaraprojekt 
oli Soosepa galeriikorteri
te arendus. Laiem publik 

mäletab seda kindlasti TV 
3 telesaate „Naabrist pa
rem” kaudu, kuid tervikliku 
elukeskkonna arendusena 
pälvis projekt ka arhitektide 
tunnustuse. „Projekti õnnes
tumine innustas kogu gruppi 
edasi arendama ning on 
viinud meid tänaseks Eestist 
välja,“ räägib Šokman. „Ees
tis tegeleme hetkel Kirsiaia 
ridaelamute arendamise
ga, samuti valmistame ette 
suuremat projekti Tabasalu 
piirkonnas. Lätis käivitasime 
projektid Riias ja Jurmalas. 
Leedus ja Bulgaarias oleme 
teinud esimesed kinnisva
rainvesteeringud.“

Toetatakse julgeid unistajaid

Q Vara toetab spordi vald
konnas Eesti Kergejõustiku
liitu, Eesti Suusaliitu ja Eesti 
Triatloni Liitu. „Meie eesmärk 
sponsoreerimisel on toetada 
rõõmu, mis paistab välja nii 
sportlaste kui neile kaasa
elajate silmadest,“ märgib 
Šokman ja lisab: „See on 
nakkav!“

Eesti suusatajate tege
misi toetatakse peamiselt 
kahel põhjusel. „Esimene ja 
kindlalt tähtsaim on usk, et 

sport, innustumine ja hea 
eeskuju muudavad maailma 
paremaks. Väga tähtis on 
ka teatud rahvusromantism 
ja soov, et Eesti lipp lehviks 
suurvõistlustel kõrgeimas 
mastis,“ loetleb Šokman.

Ta võrdleb sporti naljaga 
pooleks kinnisvaravaldkon
naga ning nendib, et Q Vara 
vaatepunktist vaadatuna on 
Eesti spordis valmis head 
vundamendid ja juba mõni 
korralik maja. „Võimalik on 
teha kaunis ja terviklik küla,“ 
usub ta. „Loodame, et nii 
lähebki ja panustame selleks 
ka ise maksimaalselt.“

Eesti tipptriatlonisti Ain
Alar Juhansoni peetakse 
maailma üheks raskemaks 
raudmeheks, meheks, kellel 
pole nähtavaid eelduseid olla 
sellel alal maailma paremiku 
hulgas, kuid kes on tahtejõu 
ja pühendumisega tõestanud 
oma vaieldamatut kuulu
mist sinna. „Hea, et sellised 
unistajad on olemas,“ sõnab 
Šokman tunnustavalt. „On au 
neid unistuste teostamisel 
toetada.“

Lisaks materiaalsele pa
nusele korraldavad Q Vara 
töötajad koos AinAlar Ju

hansoni meeskonnaga juba 
mitmendat aastat Paides rah
vusvahelist triatlonivõistlust. 
Paide triatlonil jagatakse ka 
Eesti meistrimedalid pool
pikal distantsil. „Eesmärgiks 
on kolme enamharrastatavat 
ala ühendav triatlon rahva 
seas populaarsemaks muu
ta,“ ei salga Šokman.

Sportlik kollektiiv

Koostöö kergejõustiku vald
konnas on tegelikult juba 
aastatetagune lugu. Vara
sematel aastatel on toetatud 
Gerd Kanterit. „Kuna Gert 
tõestas 2005. aasta MMil 
Helsingis ja 2006. aasta 
EMil Göteborgis, et ta on 
võimeline korda saatma 
suuri tegusid, siis tunneme 
siirast heameelt, et saame 
tema püüdlustele toeks olla,“ 
kostab Šokman siiralt.

Et lisaks Kanterile on vii
mastel aastatel Eesti kerge
jõustiku edurivisse tõusnud 
teisigi perspektiivikad tegi
jaid, võttis Q Vara nõuks toe
tada kogu alaliitu. Käesoleva 
aasta 7. veebruaril kinnitati 
toetamise soovi ka koostöö
leppe allkirjastamisega.

Q Vara peab kergejõus
tiku ja spordi toetamise 
laiemaks eesmärgiks olla 
eeskujuks teistele firmadele. 
„Peame oluliseks, et ette
võtted toetaksid tervemat 
Eestit,“ sedastab Šokman, 
kelle sõnul võiks Q Vara olla 
oma sportliku kollektiivi ja 
ellusuhtumisega olla eesku
juks paljudele teistele Eesti 
ettevõtetele.

„Meile on oluline, et oma 
töötajate füüsis ja vaim 
oleksid värsked,“ kinnitab 
Šokman „Seepärast propa
geerime aktiivselt tervislikke 
eluviise ja osavõttu rahva
spordiüritustest. Meil on hea 
meel, kui meid seostatakse 
Eesti spordiga ja see on kõik, 
mida me taotleme.“

Q Vara sportlik juhatuse esimees Meelis Šokman. Urmas sadama foto
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Mees kuldse liigaga
Algus 1. lk

„Spordisaavutused koos ma
janduskasvuga valmistavad 
ette pinnase spordihuvi kas
vuks, mis omakorda annab 
positiivse tõuke võistluste 
korraldamiseks,“ leiab Lillial
lik. „Heal tasemel võistlused 
toovad aga nii vanu kui uusi 
fänne kergejõustiku juurde.“

Lillialliku visioonini on aga 
hea hulk maad astuda. Ta ise 
usub, et on Kuldliiga näol 
leidnud seitsmepenikoorma
saapad, mis aitavad ees
märgini jäänud vahemaad 
kiiremini katta. Ometi pole 
temalgi võluvitsa, mida kol
leegidele kasutada anda. „Ka 
kohalike võistluste korralda
miseks leiab kohapealt hea 
tahtmise korral ressursse,“ 
teab Lilliallik. „Kasvõi meedia 
kaasamise näol.“

Lilliallikut hämmastab 
paljude korraldajate pelg 
ajakirjandusega suhelda. 
Lilliallik sai ise kiiresti sel
geks, et julgus ja kohatine 
positiivne provokatsioonili
sus tulevad meediasuhtluses 
ja oma kauba mahamüümise 
protsessis ainult kasuks. 
„Meediasuhteid saab hoida 
suhteliselt odavate vahen
ditega, küsimus on eelkõige 
julguses,“ arvab Lilliallik 
teadvat edu valemit.

ma tulla Uno Ojand ja Tiina 
Torop, muudatustest võist
lusmäärustes räägib Peeter 
Randaru.

Pilootkoolitusega liitunud 
jätkavad III taseme loengu
tetundidega.

Kutsetunnistus annab õi
guse töötada kõigis Euroopa 
riikides. Selleks vajaliku kut
setunnistuse juurde kuuluva 
lisa leiab nii eesti kui ing
liskeelsena Eesti Kergejõus
tikuliidu kodulehelt.

Materjale vt www.ekjl.ee/
treeneritele.

2 0 0 5 .  a a s t a  d e t s e m b 
r i s  t o i m u s i d  e s i m e s e d 
kergejõustikutreenerite 
kutseeksamid. Käesolevaks 
hetkeks on kutsetunnistuse 
saanud 184 inimest, nendest 
11 V taseme, 59 IV taseme, 
72 III taseme, 26 II taseme ja 
16 I taseme treenerit.

Eakaim kutse saaja, 91
aastane V taseme treener 
Aleksander Tšikin on täna
seks meie hulgast lahkunud. 
183 atesteeritut moodus
tavad 74,39 % EOK and
mekogusse kantud 246st 
treenerist.

Et neljanda taseme eksam 

sisaldas ka avalikku näidis
treeningut, oli kõigil huvi
listel võimalik osa saada ko
genud treenerite tundidest. 
Komisjon tõstis esile Heini 
Allikvee, Sulev Arundi, Bo
riss Ivanovi, Ants Kiisa, Eva 
Kuningase, Hennit Küppase, 
Andres Laide, Huko Linnase, 
Anne Mägi, Uno Ojandi, Vik
tor Predbannikovi, Eha Rün
ne, Harry Seinbergi, Jevgeni 
Terentjevi, Krista Valgepea 
ja Lea Vilmsi tunde.

Euroopa Sotsiaalfondi toel 
said teoks III taseme tree
nerite pilootkoolitused, sep
tembris rääkis Gerd Kanteri 

treeningust Vesteinn Hafs
teinsson. Esinemas käisid 
ka Gunnar Männik, Lauri 
Rannamaa ja Aivar Haller.

Trükist ilmus Harald Mül
leri, Wolfgang Ritzdorfi ja 
Tiina Toropi õpik “Jookse! 
Hüppa! Heida!”. Kodulehel 
seisab nüüd ka Valter Espe 
“4x100 m teatejooks” ning 
mitmeid loengute mater
jale.

Kevadel minnakse TV 10 
Olümpiastarti seminaride 
sarjas uuele ringile võistluste 
kavas olevate alade tehnika 
õpetamisega. Oma teadmisi 
ja oskusi on lubanud jaga

Kolmveerand kõigist kergejõustikutreeneritest atesteeritud

Kolmnurk 
publiksportlasedkorraldaja

Samas saab Lilliallik aru ka 
kohepealsetest üritajatest 
ning paneb kohalikele oma
valitsustele südamele, et 
kohalikele tegijatele vähegi 
stiimuleid leitaks. „Tunnus
tus ja väike rahaline stiimul 
võivad osutuda suuremateks 
motivaatoriteks kui keegi 
arvatagi oskaks,“ leiab Lil
liallik.

Kui leidub motiveeritud 
korraldajaid ja hea idee, 
leiab ka raha need üles. 
Kõige selle juures ei tohi 
Lillialliku arvates unustada 
kaht olulisemat tegurit õn

nestunud võistluse korral
damises. Esiteks sportlane. 
Teiseks publik. Ülejäänu on 
juba marginaalsema täht
susega.

Publiku jaoks on Lillialliku 
sõnul oluline jälgitavus, pidev 
kursisolek toimuvaga, aga ka 
muud nüansid, mille eirami
ne võib kaasa tuua drastilise 
languse pealtvaatajate arvus. 
Sportlane seeeest ootab 
mugavaid tingimusi, teadliku 
publiku olemasolu ja noh, 
ega auhinnarahagi vähetäh
tis ole. „Suure osa publiku 
jaoks on tegemist ikkagi 
meelelahutuse ja show’ga, 
mida tuleb üles kütta,“ räägib 
Lilliallik õhinal.

BIGi julge käik

Muidugi on olulised muud
ki tegurid, kasvõi koostöö 
alaliiduga. „Alaliidu jaoks 
keerulistel aegadel oli häiri
tud ka meie töö,“ meenutab 
Lilliallik. „Õnneks pööras 
kõik paremuse poole ning 
edaspidisest võib juba loota 
tõsist arengut. Kergejõustik 
on saanud ühiskondliku ja 
erasektori kooostöös hea 
väljundi. Julgen täna väita, et 
BIG tegi julge, aga õnnestu
nud käigu.“

Mingit tagatist BIGil ju 
peale Lillialliku sõnaosavu
se polnud. Lillialliku pea

mised eesmärgid – tuua 
staadionile kõik meie pare
mad tegijad ja publik – olid 
skeptikute jaoks utoopiline 
plaan. Ometi õnnestus juba 
esimesel aastal meelitada 
staadionile nii paremad te
gijad kui täismaja publikut. 
„Õnnestus enda poole saada 
nii üleriigiline kui kohalik 
meedia, lisaks sujus kogu 
turunduslik pool,“ muheleb 
Lilliallik. „Saavutasime hea 
tulemuse küllaltki lihtsate 
vahenditega.“

Peamine argument spor
dihuvilise jaoks oli siiski hea 
tähtede seis kergejõustikus 
ja kergeatleetide head tule
mused Kuldliiga etappidel. 
„Asjatundliku publiku kõrval 
kuulubki peamine tänu meie 
sportlastele, kes teeniksid 
välismaal võisteldes ühe 
võistlusega suurema summa 
kui Kuldliigas terve hooaja
ga,“ kinnitab Lillaillik tõika.. 
„Samas saavad nad ohtra 
meediakajastuse näol tagasi 
rohkem kui tavaliselt.

Nüüd, kui Kuldliigal on 
seljataga kaks sise ja üks 
välishooaeg, võib kinnitada, 
et idee sündis selleks, et 
jääda. „Kindlasti on plaanis 
muudatusi,“ kinnitab Lillial
lik. „Peame teraselt jälgima 
võistluse taset, et mitte üld
muljet lörtsida.“

Mati Lilliallik käivitas edukalt Eesti 
oma Kuldliiiga sarivõistluse.
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14. jaanuaril alustati Võru 
Spordikeskuses võistlussar
ja TV 10 Olümpiastarti 36. 
hooaega. Käesoleval hoo
ajal osalevad sarjas 43 kooli 
võistkonnad (möödunud 
aastal 36 kooli võistkonnad). 
Rohkem kui poole võrra suu
renes väikeste koolide (kuni 
250 õpilast põhikoolis) arv 
– eelmisel hooajal 10, täna
vu 16.

Piirkondlikult lisandus 
2007. aastal Põlvamaa. 
Võistlussarjas osaleb koole 
Käinast Avinurmeni ning 
Maardust Võruni.

Kaasatud ka tipud

Kavas on kõik põhilised 
mitmevõistluse alad. Hei
teriistad on muidugi ker
gemad ja jooksudistantsid 
lühemad, odaviset asendab 
pallivise. Võisteldakse kahes 
vanuseklassis. Nii nooremad 
(1012aastased) kui ka 
vanemad (1314aastased) 
poisid selgitavad parimaid 
üheksavõistluses (välja jääb 
400 m jooks), vanemad tüd
rukud kaheksavõistluses (ei 
hüppa teivast), nooremad 
tüdrukud kuuevõistluses 
(välja jäetud kuulitõuge, ket
taheide ja teivashüpe).

Traditsiooniks on saanud 
tänaste Eesti kergejõustiku
tähtede kaasamine. Eelmisel 
hooajal käisid noori tervita
mas Kaie Kand, Ksenija Balta, 
Kaire Leibak, Andrus Värnik, 
Mikk Pahapill ja Andres Raja, 
kes kõik demonstreerisid 
ka mingi ala tehnikat. Kogu 
hooaja vältel jagas laste
le nõuandeid Gerd Kanter. 
“Gerd Kanteri kümme reeglit 
noortele sportlastele”, tema 
arengu aastate kaupa ning 
tiitlivõistluste auhinnalised 
kohad leiavad huvilised Eesti 

TV 10 Olümpiastarti 
alustas 36. hooaega

Televisiooni TV 10 Olümpia
starti lehelt ning maakondlike 
etappide kolm esimest poissi
tüdrukut ka oma uuest 
treeningpäevikust.

Juhendajatele loengud

2007. aasta esimesel vaba
riiklikul etapil näitas kuuli
tõukamise kunsti selle ala 
juunioride maailmameister 
Margus Hunt. Kahekordne 
Pekingi juunioride MMi

kuldmedalivõitja ja ketta
heite juunioride maailma
rekordiomanik esines edu
kalt ka saatejuhina ning 
kommenteeris vanemate 
poiste kuulitõuget.

Vaatamata sellele, et paar 
päeva varem viis torm mine
ma osa spordihalli seinast, 
suutsid võrokesed kiiresti 
halli töökorda saada ning 
võistlus toimus ettenähtud 
ajal ja kohas.

Uusi lisandunud spordi
rajatisi kaasates on seekord 
võimalik kõik vabariiklikud 
etapid läbi viia erineva
tes maakondades – Võru 
Spordikeskuses, Lasnamäe 
Kergejõustikuhallis, Valga 
Keskstaadionil, Rakvere ja 
Kärdla staadionil.

Võistlussarjaga kaasneb 
ka treeneriteõpetajate 
koolitussari. Eelmisel suvel 
kuulati Mõedakul Gunnar 
Männiku ja Aivar Halleri 
loenguid, sellel hooajal ka
vatsetakse alustada uut ringi 
kõigi võistlusel kavas olevate 
alade tehnika õpetamisega. 
Kuulitõuget ja kettaheidet on 
lubanud õpetama tulla Gerd 
Kanteri treener Uno Ojand.

Eesmärgiks mitmekülgsus

Avaetapil esitleti Ants Te
deri poolt koostatud TV 10 
Olümpiastarti kõigi aegade 
edetabelit aastatest 1971
2006.

Edetabelitest leiame kõigi 
teiste hulgas ka praeguste 
koondislaste Ksenija Balta, 
Kristjan Rahnu ja Kaie Kandi 
ning tipptreenerite Rein Soku 
ja Andrei Nazarovi võistlus
sarjas saavutatud tulemused. 
ETV arhiivist pärit fotodelt on 
huvitav vaadata, millised nä
gid selles vanuses välja Kaie, 
Ksenija ja Kristjan.

Ants Teder, võistlussarja 
peasekretär ja statistik kogu 
selle ajaloo vältel, meenutab 
väljaande eessõnas, et 1971. 
aastal Eesti TV sporditoime
taja Tõnu Tammaru poolt 
ellu kutsutud võistlussari oli 
inspireeritud meie kunagis
te kergejõustikukuningate 
Aleksander Kolmpere, Heino 
Lipu ja Rein Auna säravatest 
esinemistest ning tollaste 
kümnevõistlejate suurest 
osakaalust NSV Liidu koon
dises.

36 aastat tagasi seatud 
eesmärk – laste mitmekülg
ne arendamine – tundub 
tänapäeval trendiks saanud 
ülivarajase spetsialiseeru
mise taustal veelgi tähtsa
mana.

TV 10 Olümpiastarti XXXVI hooaja vabariiklikud etapid
1. etapp 14. jaanuar 2007 Võru Spordikeskus
2. etapp 11. märts 2007 Lasnamäe Kergejõustikuhall
3. etapp 27. mai 2007 Valga Keskstaadion
4. etapp 3. juuni 2007 Rakvere staadion
Mitmevõistluse finaal 12.-13. juuni 2007 Kärdla staadion

Margus Hunt intervjueerimas TV 10 Olümpiastardi edukamaid.

Ants Teder on võistlussarja peasekretär ja statistik kogu selle ajaloo 
vältel.


